
 

Protokół Nr XXIII/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 18 września 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
17 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 13 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 13 

innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecni: 

 Radny Marek Banaszek 

 Radny Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Kornelia Szadzewicz – podinspektor ds. pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych i promocji gminy. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXIII 

Sesję Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż 

zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 



 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja z realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy w I półroczu 

2012r. 

10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w I półroczu 

2012r. 

11. Informacja z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego 

dzieci i młodzieży w Gminie Wierzchowo. 

12. Ocena organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych `2012 w gminie 

Wierzchowo. 

13. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji projektu 

„Teatr form różnorodnych” realizowanego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki. – druk nr 163, 

b. w sprawie zasad używania herbu i flagi Gminy Wierzchowo – druk nr 

164, 

c. w sprawie podziału Gminy Wierzchowo na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu – druk nr 165, 

d. w sprawie podziału Gminy Wierzchowo na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych – druk nr 166, 

e. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze 

przetargu – druk nr 167, 

f. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 168, 

g. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 169, 

h. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk 

nr 170, 



i. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Józefa Bożka na działania Wójta 

Gminy Wierzchowo – druk nr 171. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

15. Komunikaty i sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji. 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz poinformował, że do biura Rady 

Gminy, po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu sesji Rady, ale w ustawowym 

terminie, tj., co najmniej 7 dni przed dniem rozpoczęcia Sesji Rady wpłynęły 

dwa projekty uchwał: 

1) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży Pożarnych w 

gminie Wierzchowo z budżetu Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk 

nr 172, 

2) w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem 

Drawskim dotyczącego zadania p.n.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

1991Z na odcinku o długości 2 km” – druk nr 173. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że oba projekty zostały zaopiniowane przez 

wszystkie stałe Komisje Rady Gminy i poddał pod głosowanie wprowadzenie 

do porządku obrad sesji wyżej wymienionych projektów uchwał. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

wprowadziła zmiany w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z 

XXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27czerwca 2012 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 



rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 

 

Salę obrad opuścił Radny Wiktor Majda. 

Obecnych na sali 12 Radnych. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XXII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

Na salę obrad powrócił Radny Wiktor Majda. 

 

 

Ad. 4 

 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem o sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 w związku z planowaną przebudową drogi powiatowej w Wierzchowie – 

przejście przez miejscowość Wierzchowo na odcinku o długości 2 km, 

Wójt spotkał się dwa razy ze Starostą Drawskim w sprawie dotacji na 

przebudowę przedmiotowej drogi. Niestety na dzień dzisiejszy możliwość 

dofinansowania realizacji wspólnego projektu ze strony Powiatu 

Drawskiego może wynieść do 350 000,00 zł.  

By zwiększyć szansę na otrzymanie większej dotacji Wójt zaproponował, 

by Gmina Wierzchowo zabezpieczyła niezbędny wkład własny na 

realizację projektu w kwocie 500 000,00 zł. 

Wartość projektu: 1 200 000,00 zł.: 350 000,00 zł – Powiat, 30% dotacja 

tzw. schetynówka, 500 000,00 zł – Gmina Wierzchowo. 

Na dzień dzisiejszy będzie to uchwała intencyjna. Po uzyskaniu projektu 

zostanie zawarta umowa - porozumienie, że udział w realizacji zadania 

będzie wynosić w ½ przez Powiat i w ½ przez Gminę Wierzchowo. 



 jeśli chodzi o remont remizy OSP w Żabinku został złożony wniosek o 

przesunięcie terminu zakończenia zadania do czerwca 2013r., 

 zostało rozstrzygnięte postępowanie w sprawie budowy placów zabaw na 

terenie Gminy Wierzchowo, wyłoniono wykonawcę, 

 Wójt poruszył problem związany z wdrażaniem ustawy śmieciowej – 

organizacją przez Gminę wywozu śmieci, 

 zwiększony został zakres wykonania chodnika w Sośnicy, 

 jeśli chodzi o naprawę drogi powiatowej w Wierzchowie na odcinku od 

Posterunku Policji w kierunku ronda, uzgodniono z Zarządem Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, że Gmina Wierzchowo jako wkład 

własny przekaże tłuczeń, a Zarząd Dróg wykorytuje, zniweluje oraz 

zawałuje pobocze. 

 Wójt przedstawił nowego pracownika Urzędu Gminy na stanowisku ds. 

pozyskiwania funduszy zewnętrznych i promocji gminy. 

 

W związku ze złożoną informacją Radni zgłosili następujące zapytania: 

 

1) Radna Genowefa Rosochowata poprosiła Wójta o wyjaśnienie na temat 

podpisanej umowy współpracy pomiędzy Gminą Wierzchowo a 

Federacja Zielonych „Gaja” w celu realizacji projektu „Drogi dla Natury 

– kampania na rzecz zadrzewień”. 

Wójt odpowiedział: jest to Federacja, która działa na rzecz ochrony 

środowiska. W ramach projektu zostanie zadrzewiona droga w kierunku 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie, 

 

2) Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, czy w ramach 

schetynówki będzie remontowany tylko odcinek drogi w Wierzchowie? 

Wójt odpowiedział, że będzie remontowany cały odcinek drogi: 

Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski – do drogi nr 177. Starosta Drawski 

doszedł do wniosku, by remont drogi realizować etapami. Do pierwszego 

etapu zakwalifikowano odcinek drogi w Wierzchowie, w przyszłości 

będzie realizowany cały odcinek drogi. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 



Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 7/2012 i Nr 8/2012 stanowi odpowiednio załącznik nr 5 

i nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 7/2012 i Nr 8 stanowi odpowiednio załącznik nr 7 i Nr 8 do nin. 

protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

Protokół Komisji Nr 7/2012 i Nr 8/2012 stanowi odpowiednio załącznik 

nr 9 i Nr 10 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
40

 – 12
00

. 

 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7/2012 i Nr 8 stanowi odpowiednio załącznik nr 11 i Nr 

12 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz wystąpił do Rady o wyrażenie zgody 

na zmianę kolejności realizacji punktu 11 i punktu 12 porządku obrad sesji, tj. 

po punkcie 8 „8. Trybuna obywatelska” z uwagi na pilny wyjazd Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. Dyrektor GOKSiT została 

poproszona do złożenia informacji zawartych w punkcie 11 i 12 porządku obrad. 

 

Rada Gminy przez aklamację wyraziła zgodę. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

 

 



Ad. 7 

 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym Radni złożyli dwie interpelacje: 

 

1) Radny Adam Samulewski : 

Proszę o zlikwidowanie przystanku autobusowego w miejscowości 

Żabinek przy posesji p.W.K.Stelmaszczyk. Przystanek zagraża 

bezpieczeństwu przebywających tam osób, ponieważ jest w złym stanie 

technicznym. Mieszkańcy skarżą się, że jest to miejsce, gdzie dzieci i 

młodzież spożywa alkohol oraz spotyka się w godzinach nocnych. Nie 

spełnia on swojej roli, gdyż dzieci odjeżdżają do szkoły z innego 

przystanku, a osoby oczekujące na autobus wybierają nowy przystanek po 

drugiej stronie jezdni. 

 

2) Radny Andrzej Kaczorkiewicz: 

Proszę Pana Wójta o zobowiązanie Dyrektora Gminnego Zakładu 

Gospodarki komunalnej w Wierzchowie, aby w ramach sprawowanego 

nadzoru nad przystankami autobusowymi w naszej Gminie polecił 

zamalować napisy na ścianach przystanku w Będlinie. Od wielu tygodni 

wymalowane są napisy z wyrazami potocznie uważanymi za wulgarne, 

stan taki jest mało wychowawczy, biorąc pod uwagę, że przystanek w 

Będlinie jest tradycyjnym miejscem spotkań miejscowej młodzieży 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

 

1) Radny Kazimierz Pajor złożył pisemną interpelację o treści: 

Zwracam się z prośbą o oczyszczenie studzienki burzowej 

odprowadzającej wody opadowe przy posesji Pana Sławomira Trybury w 

Wierzchowie ul. 3-go Marca. 

W/w studzienka nie odprowadza nadmiaru wód opadowych tworząc w 

tym miejscu zastoisko wodne, a przejeżdżające przez nie pojazdy 

ochlapują brudną wodą z jezdni okna i mury właścicieli posesji 

P.Włodarczyk i P.Wyciszkiewicz  

 

2) Radny Stefan Żołynia poprosił Wójta o podcięcie gałęzi drzewa 

owocowego rosnącego przy chodniku ul. Długa przed posesją 

P.Grochulskiego. Gałęzie przeszkadzają spacerowiczom. 

Radny zapytał, kiedy będzie kąpielisko nad jeziorem Dramienko. Radny 

poruszył temat dewastacji przystanków autobusowych przez młodzież 

oraz powstających kradzieży. 



Zgłosił, że w miejscowości Żabin jest zanieczyszczona woda oraz brak 

zasilania elektrycznego przepompowni przed miejscowością Żabinek. 

 

3) Radna Jolanta Augustyniak: 

Zakupić ławki i zainstalować je na zewnątrz kaplicy w Wierzchowie. 

 

4) Radny Wiktor Majda poinformował, że droga w Boninie wymaga 

naprawy. 

 

5) Radny Ryszard Borowicz zapytał, kto jest gospodarzem tablic 

informacyjnych we wsiach, ponieważ wymagają one odnowienia. 

 

6) Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zaproponowała, by w ramach 

projektu Federacji Zielonych „Gaja” pomyśleć również o miejscowości 

Świerczyna, tam też są drogi do zadrzewienia. 

 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie obrad „Trybuna obywatelska głos zabrała mieszkanka miejscowości 

Radomyśl Wiktoria Możdżeń, która poruszyła sprawę kanalizacji w Radomyślu. 

Poprosiła o ustalenie właściciela kanalizacji i doprowadzenie do należytego jej 

funkcjonowania. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt8 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 9 i 10. 

 

Ad. 9 i 10 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Marta 

Łacińska złożyła informację: 

a) z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego w roku 

bieżącym dzieci i młodzieży w Gminie Wierzchowo, 

b) informacje z organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych 2012 w Gminie 

Wierzchowo. 

Informacje pisemne stanowią odpowiednio załącznik nr 14 i nr 15 do nin. 

protokołu. 

 



Po przedstawieniu powyższych informacji głos zabrał Wójt Jan Szewczyk. 

W kontekście głosów o braku współpracy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 

Turystyki z sołtysami i radami sołeckimi oraz o braku udziału w dożynkach 

wielu sołectw Wójt zaapelował o współpracę. Powiedział, że nad wszystkim 

musi czuwać i koordynować prace GOKSiT. 

Wójt zauważył, że brakowało przepływu informacji i komunikacji. 

Na zakończenie wypowiedzi Wójt podziękował wszystkim za zorganizowane 

Dożynki. 

 

Radna H.Jutrzenka-Trzebiatowska zaapelowała o zmobilizowanie sołectw do 

wzięcia udziału w dożynkach w przyszłym roku. Zdaniem Radnej Dożynki były 

udane, należy wszystkim podziękować za ich organizacje. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz złożył podziękowania Dyrektorowi i 

pracownikom GOKSiT w Wierzchowie, Radzie Sołeckiej w Świerczynie oraz 

pozostałym Radom Sołeckim za przygotowanie i udział w Dożynkach. 

Mieszkańcy Świerczyny są zadowoleni a goście zaproszeni zachwyceni 

miejscem organizacji, innym i urokliwym. 

 

Następnie informację z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku 

wakacyjnego w roku bieżącym dzieci i młodzieży w Gminie Wierzchowo 

złożyli: 

- Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie Małgorzata Mazurkiewicz – 

Nowak – informacja pisemna stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr 

Paszkiewicz – informacja pisemna stanowi załącznik nr 17 do nin. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej Genowefa Rosochowata złożyła podziękowania wszystkim, którzy z 

wielkim zaangażowaniem włączyli się w organizację wypoczynku wakacyjnego 

na miejscu w Gminie oraz tym wszystkim, którzy umożliwili wakacyjny wyjazd 

dla dzieci i młodzieży z mniejszymi szansami, które ze względu na trudną 

sytuację materialną mają utrudniony dostęp do wypoczynku, za pracę włożoną 

w przygotowanie wypoczynku. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 

9 i 10 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 13
10

 - 13
30

 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. Stwierdził, że na sali obrad 

jest 13 radnych. 

Przystąpił do realizacji punktu 11i 12. 

 

 



Ad. 11 i 12 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz poinformował, że wszystkie Komisje 

stałe Rady Gminy analizowały i oceniały realizację uchwał podjętych przez 

Radę Gminy w I półroczu 2012r. oraz realizację interpelacji i wniosków 

zgłoszonych w I półroczu 2012r. 

W związku z powyższym Rada Gminy jednogłośnie przez aklamację do 

akceptującej wiadomości przyjęła 

- sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał Rady Gminy za okres od 1 stycznia 

2012r. do 30 czerwca 2012r. – załącznik nr 18 do nin. protokołu, 

- informację Wójta z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w 

pierwszym półroczu 2012r. – załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 11 i 12 i przystąpił 

do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad.13 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/159/2012 w sprawie 

przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji projektu „Teatr form 

różnorodnych” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał ludzki – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych  uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/160/2012 w sprawie 

zasad używania herbu i flagi Gminy Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 21 do nin. protokołu 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach 



„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/161/2012 w sprawie 

podziału Gminy Wierzchowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu – która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 1 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXIII/162/2012 w sprawie 

podziału Gminy Wierzchowo na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – 

która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/163/2012 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia 

z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – 

która stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/164/2012 w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/165/2012 w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/166/2012 w sprawie 



zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – która stanowi 

załącznik nr 27 do nin. protokołu. 

 

9) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał stanowisko 

Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Józefa Bożka na 

działania Wójta Gminy Wierzchowo. Komisja skargę uznała za 

bezzasadną. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/167/2012 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 28 do nin. protokołu. 

10) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/168/2012 w 

sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży Pożarnych w 

Gminie Wierzchowo z budżetu Gminy Wierzchowo na 2012 rok – 

która stanowi załącznik nr 29 do nin. protokołu. 

 

11) Wójt Jan Szewczyk zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem 

Drawskim dotyczącego zadania p.n.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

1991Z na odcinku o długości 2 km”, polegającą na wpisaniu w § 1 pkt 2: 

kwoty 500 000,00 zł zamiast 350 000,00 zł. Zwiększenie wkładu 

własnego Gminy Wierzchowo zwiększy szansę na otrzymanie większych 

pieniędzy, kwota ta może mieć znaczenie do pozyskania środków. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz dodał, że chodzi o zbilansowanie 

wartości inwestycji, wartość inwestycji wynosi – 1 200 000,00 zł, Gmina 

Wierzchowo zabezpieczy 500 000,00 zł, 350 000,00 zł Powiat, 30% 

dotacja tzw. schetynówka. Po przetargu okaże się, za jaką kwotę zadanie 

będzie realizowane. Udział Gminy Wierzchowo i Powiatu w realizacji 

zadania wyniesie po ½. 

Radny Ryszard Borowicz wyraził swoje zdanie na temat współpracy z 

Dyrektorem ZDP w Drawsku Pomorskim. Dyrektor powinien bardziej 

współpracować z nami, to my robimy łaskę, że dajemy pieniądze. My 

dajemy pieniądze a Dyrektor stawia warunki, dotyczy to między innymi 

budowy chodnika w Sośnicy. Radny zwrócił się do Wójta o dopilnowanie 



sprawy budowy chodnika w Sośnicy, za budową przemawia argument 

bezpieczeństwa, a nie wygody. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad 

A.Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim 

dotyczącego zadania p.n.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1991Z na 

odcinku o długości 2 km” z uwzględnieniem autopoprawki Wójta. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIII/169/2012 w sprawie 

przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim 

dotyczącego zadania p.n.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1991Z 

na odcinku o długości 2 km” – która stanowi załącznik nr 30 do nin. 

protokołu. 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 13 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Wójt Jan Szewczyk udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania: 

- w sprawie zakupu i ustawienia ławek na zewnątrz kaplicy na cmentarzu w 

Wierzchowie – sprawa jest do załatwienia, 

- w sprawie zasilenia elektrycznego przepompowni w Żabinku – 

przewidzieliśmy uzbrojenie działek, mamy wykonane przyłącze, będzie 

doprowadzone zasilanie elektryczne, 

- odnowienie tablic nie będzie wymagać większych nakładów, będziemy 

rozmawiać z przedstawicielami sołectw, pomyślimy, jak tę sprawę rozwiązać, 

- jeśli chodzi o zadrzewienie dróg w ramach projektu „Drogi dla Natury – 

kampania na rzecz zadrzewień” Federacji Zielonych „Gaja” przewidziana jest 

prezentacja projektu przez Federację na sesji Rady Gminy, być może będzie to 

na sesji w październiku br., 

- w sprawie kanalizacji w Radomyślu – przewidujemy rozwiązanie problemu, 

być może będziemy proponować oczyszczalnie przydomowe, ale nie jest to 

powiedziane, że tak będzie. Być może kanalizacja ta była przypisana do 



nieruchomości i być może lokatorzy nabyli lokale i nabyli kanalizację. W 

przyszłym tygodni sprawdzimy dokumentację i sprawę wyjaśnimy. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że na pozostałe interpelacje i zapytania 

zostaną udzielone odpowiedzi pisemne. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz przekazał informację, że 

Celowy Związek Gmin R-XXI złożył wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska na rekultywację składowisk śmieci wyłączonych z 

użytkowania. Pojawiła się możliwość, że rekultywacja wszystkich 12 wysypisk 

wyłączonych z użytkowania, a będących na terenach gmin będących członkami 

CZG R-XXI może zostać zrefinansowana w 95%. 5% pochodzić będzie ze 

składek Celowego Związku Gmin R-XXI, Gmina Wierzchowo nie poniosłaby 

żadnych nakładów finansowych. Gdy sprawa zostanie załatwiona pomyślnie, 

będzie to naszym dużym osiągnięciem – zakończył Przewodniczący. 

 

Sołtys wsi Wierzchowo zaapelował o odwodnienie placu przy posesji Pani 

Kwiateckiej w Wierzchowie (ul. 3-go Marca). 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 15 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 14
17

 zamknął obrady XXIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

Podpis protokolantów: 

1. K.Szadzewicz    ……………….. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


